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Folketingets Finansudvalg 

Christiansborg 

14. februar 2022 

Svar på Finansudvalgets spørgsmål nr. 34 (Alm. del) af 8. 

november 2021 stillet efter ønske fra Preben Bang Henriksen (V) 

Spørgsmål 

Hvad anslås den samlede statslige omsætning med Kammeradvokaten at have 
været siden etableringen af kammeradvokatordningen i 1936? Er ministeren 
bekendt med, om der nogensinde fra statens side har været klaget over 
regningernes størrelse eller eksempelvis indgivet klage til Advokatnævnet 
herover? 
Vil ministeren samtidig oplyse, om Kammeradvokaten har været konsulteret før 
ministerens besvarelse af spørgsmålet til Folketinget? 

Svar 

Finansministeriet har ikke grundlag for at kunne udarbejde et overslag over den 

samlede statslige omsætning med Kammeradvokaten siden etableringen af Kam-

meradvokatordningen i 1936.  

Som nævnt i svar på FIU alm. del spørgsmål nr. 11 (2019-20) er det de statslige 

myndigheder selv, der tilrettelægger indkøb af juridiske tjenesteydelser, herunder 

træffer beslutning om, hvorvidt der bør indgives klage til Advokatnævnet, fx over 

størrelse på en regning.  

Finansministeriet har ikke en central registrering af eventuelle klager og er ikke be-

kendt med, om og i givet fald hvor mange klager, der evt. måtte være indgivet til 

Advokatnævnet over prisfastsættelsen på ydelser fra Kammeradvokaten.  

Kammeradvokaten har ikke været konsulteret i forbindelse med besvarelsen.  

Med venlig hilsen 

Nicolai Wammen 
Finansminister 

 

Offentligt
FIU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 34

Finansudvalget 2021-22


	Svar på Finansudvalgets spørgsmål nr. 34 (Alm. del) af 8. november 2021 stillet efter ønske fra Preben Bang Henriksen (V)
	Spørgsmål
	Svar


